
PROTOKÓŁ Nr XXXI/2017 
z przebiegu XXXI Sesji Rady Miasta i Gminy Jaraczewo 
odbytej w dniu 29 czerwca 2017 r. w godz. od 10.00- 12.17

w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:
 radni Rady Miasta i Gminy - zg. z załączoną listą obecności
 Burmistrz Miasta i Gminy Jaraczewo - Dariusz Strugała
 Zastępca Burmistrza - Stanisław Andrzejczak
 Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
 Kierownicy referatów i jednostek organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności
 Sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
 Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie- Kazimierz Cieślak
 Prezes Zarządu Gminnego Związku OSP RP w Jaraczewie- Eugeniusz Tyrakowski
 Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Andrzej Boruta
 Kierownik  Rewiru  Dzielnicowych  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Jarocinie  -   Paweł

Bednarek
 Dziennikarz Gazety Jarocińskiej - Sebastian Matyszczak
 Wykonawca Programu Rewitalizacji Gminy Jaraczewo - Łukasz  Karat

Proponowany prządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Miasta i Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Miasta i Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo

na lata 2017- 2024.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

dla części obszaru miasta Jaraczewo położonego na terenie Gminy Jaraczewo.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji  Gminy Jaraczewo na lata

2016- 2023.
11. Przyjęcie informacji o stanie  bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo.
12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
14. Wolne głosy.
15. Wnioski.
16. Zakończenie sesji.

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo, obrady XXXI Sesji Rady Miasta i Gminy
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15
radnych.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 

Przed przystąpieniem do punktu 2 Przewodniczący Rady zwrócił  się z  pytaniem czy są
uwagi do proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji, lub



wnioski o zmianę.
Wobec  braku  uwag  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  proponowany  porządek  obrad

został przyjęty. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXX Sesji Rady Miasta i Gminy.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  radni  przed sesją mieli  możliwość zapoznania się z
protokołem i zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedz do sporządzonego protokołu. 
Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem  z XXX Sesji
odbytej w dniu 7 czerwca 2017 r. nie wnosi uwag.
Radni również nie wnieśli uwag.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania.
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu – bez czytania.

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Miasta i Gminy.

Sprawozdanie  z  realizacji  uchwał  podjętych  na XXX Sesji  w dniu  7 czerwca 2017 r.  ,
stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał złożone sprawozdanie za przyjęte. 

4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie  stanowiące  załącznik  do  niniejszego  protokołu  złożył  Burmistrz  Dariusz
Strugała. 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał złożone sprawozdanie za przyjęte. 

5.Interpelacje i zapytania radnych.

 Radny  Józefiak  zwrócił  się  z  pytaniem,  na  jakiej  podstawie  wysunięto  wniosek  w
przedstawionym planie rewitalizacji, że w Górze mamy do czynienia ze społecznością alkoholików.
Radny  twierdzi,  że  problem  z  alkoholem  jest  proporcjonalny  do  poziomu  w  innych
miejscowościach. 

Radny Gruchała poprosił o odpowiedź na pytanie, czy w naszej Gminie nastąpią zmiany
dotyczące segregacji odpadów.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniu
Komisji  (połączonych Komisji Rady) i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji
o stanowisko. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usłua
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. przedłożony projekt powyższej
uchwały, po udzielonych wyjaśnieniach zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Zastępca  przewodniczącej  Komisji  Oświaty  Joanna  Koźlik  poinformowała,  że  po  analizie  i
udzielonych wyjaśnieniach , Komisja na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. przedłożony projekt
niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (2 radnych nieobecnych na posiedzeniu).
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej poinformował,  że projekt tej  uchwały został  omówiony na
posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. i po analizie Komisja nie wniosła uwag. 

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały.
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono,  że na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu



brało udział 15 radnych i 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały. 
 Uchwała Nr XXXI/165/2017 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2017 rok.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  niniejszej  uchwały  (wyświetlony  na
ekranie)  omawiany  był  na  posiedzeniu  Komisji  Rady  i  zwrócił  się  do  przewodniczących
poszczególnych Komisji  o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  po  analizie  i  udzielonych  wyjaśnieniach  Komisja  na  posiedzeniu  w dniu  26
czerwca  br.  przychyliła  się  do  proponowanych  zmian  w  budżecie  gmin  i  przedłożony projekt
niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Zastępca  przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że
proponowane  zmiany  w  budżecie  gminy,  uwzględnione  w  przedłożonym  projekcie  niniejszej
uchwały  zostały  szczegółowo  omówione  na  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.  i  po  analizie
Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej poinformował, że proponowane zmiany w budżecie gminy
Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. nie wnosząc uwag. 

 Burmistrz Strugała wystąpił z wnioskiem o wprowadzenie poprawki do uchwały mającej na
celu  przesunięcie  90.000,00zł  na  partycypacje  w  kosztach  pozyskania  lekkiego  samochodu
bojowego dla OSP Rusko. Kilka godzin wcześniej otrzymaliśmy tę miłą wiadomość i stąd prośba o
uwzględnienie poprawki  (Dział 754, rozdział 75412, paragraf 6230).

Wobec  braku  uwag  Rada  przystąpiła  do  głosowania  nad  zgłoszonym  przez  Burmistrza
wnioskiem
Po przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” przyjęciem wniosku.

Następnie  Rada  przystąpiła  do  głosowania  nad  projektem  niniejszej  uchwały  z
uwzględnioną przyjętą poprawką. 
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało „za” podjęciem uchwały.  Uchwała Nr XXXI/166/2017 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo
na lata 2017- 2024.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  (wyświetlony  na  ekranie)
omawiany był na posiedzeniu   Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych
Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował, że  projekt niniejszej uchwały omówiony był na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. i
po analizie Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Zastępca  przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że
Komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  26  czerwca  br.  nie  wniosła  uwag  do  proponowanych  zmian
wieloletniej  prognozy  finansowej  i  przedłożony  projekt  powyższej  uchwały  zaopiniowała
jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 czerwca
br. nie wniosła uwag do proponowanych zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaraczewo
na lata 2017 - 2024.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem niniejszej  uchwały,  z
uwzględnioną poprawką przyjętą w uchwale budżetowej. 

Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 15 radnych i
15 radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały.  Uchwała Nr XXXI/167/2017  stanowi załącznik



do niniejszego protokołu. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
dla części obszaru miasta Jaraczewo położonego na terenie Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  (wyświetlony  na  ekranie)
omawiany był na posiedzeniu Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych
Komisji o stanowisko.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług
poinformował,  że  po  analizie  i  udzielonych  wyjaśnieniach  Komisja  na  posiedzeniu  w dniu  26
czerwca br.  projekt powyższej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.
Zastępca  przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformowała,  że
przedłożony projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 26
czerwca br. i po analizie zaopiniowany  jednogłośnie pozytywnie.
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  przedłożony  projekt  niniejszej  uchwały
(wyświetlony na ekranie) został  omówiony na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br.  i  po analizie
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXI/168/2017 stanowi załącznik do
niniejszego protokołu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Rewitalizacji Gminy Jaraczewo na lata
2016- 2023.

 Przedstawiciel firmy prowadzącej konsultacje społeczne, poinformował, że wszystkie tezy
wynikają z badań przeprowadzonych wśród ludzi. Niestety nie cieszyły się one zainteresowaniem.
Nawiązując do pytania radnego Józefiaka wyjaśnił, że według badań przeprowadzonych w Górze
problem alkoholowy był wskazywany najczęściej w całej Gminie. 

Pani Sekretarz dodała, że Program będzie cały czas ewoluował, możliwe jest wprowadzenie
zmian. Powołany zostanie Komitet Rewitalizacyjny, którego zadaniem będzie stałe nadzorowanie
procesu  rewitalizacji.  Osoby  wyrażające  chęć  uczestnictwa  w  tym  gremium  proszone  są  o
zgłaszanie się do Urzędu. 

Burmistrz Strugała przyznał, że dotychczas Programem zajmowała się wąska grupa ludzi.
Wyraził  nadzieje,  że  w najbliższym czasie,  po  zapoznaniu  się  ze  szczegółami  w konsultacjach
będzie brała udział większa liczba mieszkańców.  

Radny Józefiak przyznał, że przy tak małej liczbie uczestników badania, doszło do dużej
generalizacji problemu, dlatego wyciągnięty wniosek jest niesłuszny. 

Radny  Kowalczyk  stwierdził,  ze  na  posiedzeniu  Komisji  głównie  opierano  się  na
wypowiedzi Pani Sołtys Góry.

Pani Sekretarz wyjaśniła, że cały czas była przedstawiana informacja, że wnioski oparto na
podstawie badań przeprowadzonych wśród mieszkańców i także rozmowy z Panią Sołtys. 
Pani Sołtys Góry poinformowała, że z jej strony zwrócona została uwaga na problem alkoholizmu
tylko wśród osób mieszkających w mieszkaniach socjalnych przy ulicy Jarocińskiej. W żadnym
wypadku Pani Sołtys nie przyznała, że problem ten dotyczy mieszkańców całej wsi. 
Przedstawiciel firmy przeprowadzającej konsultacje podkreślił, że jest to wniosek, który powstał na
podstawie przeprowadzonych ankiet, a nie wypowiedzi kogokolwiek.

Burmistrz Strugała jeszcze raz podkreślił, że tak naprawdę teraz nastąpi rozwój Programu.
Liczy także na większy udział mieszkańców i Radnych, którzy będą podejmowali najważniejsze
decyzje z tym związane. 
Radny Matuszak zgodził się z wypowiedzią Burmistrza i zachęcił do intensywniejszej pracy w tym
temacie.  Przyznał  również,  że  problem  alkoholizmu  i  patologii  wśród  osób  zamieszkujących



mieszkania socjalne dotyczy wszystkich miejscowości, ale to osobna kwestia.
Radna  Roszak  poprosiła  o  odpowiedź  na  pytanie  czy  Programem  objęte  zostanie

Wojciechowo, ponieważ na mapkach widnieje jako "biała plama".
Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  były  konsultacje,  jednak  nie  było  wszystkich  danych,  na
przykład z GOPS, stąd tak zostało to przedstawione na grafice. 

Po udzielonych wyjaśnieniach Rada przystąpiła do głosowania nad  projektem niniejszej
uchwały (wyświetlony na ekranie). 
Po  przeprowadzonym głosowaniu  stwierdzono,  że  w głosowaniu  brało  udział  15  radnych  i  15
radnych głosowało "za" podjęciem tej uchwały. Uchwała Nr XXXI/169/2017 stanowi załącznik do
niniejszego  protokołu. 

11. Przyjęcie informacji o stanie  bezpieczeństwa w Gminie Jaraczewo.

 Jako pierwszy głos zabrał Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie (
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu ). 
Radna  Koźlik  zwróciła  się  z  pytaniem  czy  istnieje  możliwość  przeprowadzenia  szkolenia
samoobrony kobiet na terenie Gminy Jaraczewo.
Zastępca Komendanta odpowiedział, że taki program miał miejsce w 2015r w Jarocinie,jednak jeśli
będzie zapotrzebowanie, to należy zgłosić do dzielnicowego i Komenda może zorganizować takie
spotkania. 

Radny Nawrocki poprosił o odpowiedź na pytanie ilu policjantów pracuje w Komendzie
Powiatowej Policji w Jarocinie.
Pan Komendant poinformował, że zatrudnionych jest 114 policjantów i 20 pracowników cywilnych.

Przewodniczący Rady podziękował za udzieloną informację i wyraził zadowolenie ze stanu
bezpieczeństwa w naszej Gminie. Podkreślił również, że praktycznie na każdej sesji obecny jest
przedstawiciel Komendy Powiatowej za co jesteśmy bardzo wdzięczni.

Jako kolejny głos zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Jarocinie.
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Radny  Kowalczyk  zwrócił  się  z  pytaniem  co  dzieje  się  z  wnioskiem  o  przekazanie  nowego
samochodu bojowego do jednostki OSP Nosków.
Pan Komendant poinformował, że do jego kompetencji należy tylko wydanie opinii do wniosku.
Decyzje o przyznaniu sprzętu do jednostek podejmuje Urząd Marszałkowski lub Minister Spraw
Wewnętrznych i Administracji. 

Radny Pera wyraził podziw dla ciężkiej pracy jaką wykonują strażacy. Przyznał, że chyba
jako  jedyna  grupa  zawodowa  są  doceniani  przez  całe  społeczeństwo  i  nie  budzą  żadnych
negatywnych emocji. Radny zwrócił się również z pytaniem, czy prowadzone są statystki dotyczące
rannych strażaków lub ofiar, którzy ucierpieli podczas akcji.
Pan Komendant przyznał z radością, że na terenie naszego Powiatu w ostatnim roku nie doszło do
żadnego poważnego wypadku strażaków zawodowych czy druhów OSP. Przyznał, że takie sytuacje
w skali kraju mają miejsce, jednak niebezpieczeństwo jest wpisane w zawód strażaka i każdy kto
decyduje się na tę pracę ma taka świadomość. 
Przewodniczący Rady podziękował za współpracę z Gminą Jaraczewo, oraz za pomoc dla naszych
jednostek OSP. 
Prezes Zarządu Gminnego OSP w Jaraczewie Pan Eugeniusz Tyrakowski podziękował radnym za
ich przychylność dla potrzeb naszych ochotniczych jednostek. Podkreślił również, że współpraca z
PSP  układa  się  bardzo  dobrze  i  liczy  na  jej  kontynuację.  Kwestią  którą  należy  dogadać  w
najbliższym czasie jest finansowanie sorbetu, czyli środka do sprzątania dróg, ponieważ w sposób
znaczy obciąża to nasz budżet. Słowa podziękowania prezes skierował również w stronę Burmistrza
i Przewodniczącego Rady. Na zakończenie Pan Tyrakowski przyznał, że należy docenić również
współpracę z Policją, przy różnych akcjach, za co również należy się podziękowanie. 

Burmistrz Strugała poinformował, że sorbet jest niezbędny przy każdej kolizji drogowej,
dlatego wystąpi  do GDDKiA  z wnioskiem o przekazanie naszym jednostkom tego surowca w



odpowiedniej ilości.
Pan  Komendant  przyznał,  że  dla  odpowiedniego  zabezpieczenia  miejsca  zdarzenia  zużywa  się
bardzo dużą ilość sorbetu, przykładem jest choćby kolizja z ostatnich tygodni, kiedy to na ulicy
Poznańskiej w Jarocinie zużyto tonę tego surowca. 

Burmistrz Strugała przyznał, że wysoki poziom bezpieczeństwa w naszej Gminie świadczy
przede wszystkim o rozsądku mieszkańców. Bo poza prewencją wszystkie akcje i interwencje służb
odbywają się na wezwanie do sytuacji która już się wydarzyła. Słowa podziękowania skierował do
Komendanta  Powiatowego  Policji,  podkreślając  przy  tym,  że  nigdy  nie  spotkaliśmy  się  z
jakąkolwiek odmową ze strony Policji  jeśli  prosiliśmy o wszelkiego rodzaju zabezpieczenie.  W
najbliższej  przyszłości  będziemy  zastanawiali  się  nad  przywróceniem  posterunku  Policji  w
Jaraczewie. Potrzebny będzie do tego budynek, ale wydaje się że wszystko jest na dobrej drodze. W
kwestii pożarnictwa Burmistrz przyznał, że posiadamy stosunkowo dobrą bazę OSP. Naszym celem
jest  stworzenie  około  3  jednostek,  które  będą  bardzo  dobrze  wyposażone  a  pozostałe  miałyby
sprawować funkcje pomocnicze, również nawet z większym nastawieniem na działanie na rzecz
Gminy i  społeczeństwa  swoich  miejscowości  niż  samych  akcji.  Warto  podkreślić,  że  jednostki
posiadają coraz lepszy sprzęt, łączy się to z licznymi szkoleniami dla druhów ochotników. Zajęcia
te są coraz bardziej wymagające, dlatego potrzeba dużo poświęcenia i umiejętności. Podziękowania
należą się  strażakom za zabezpieczenie wszelkich imprez na terenie  Gminy.  Bardzo nas  cieszą
sukcesy młodzieży,  która w konkursie  wiedzy pożarniczej  dochodzi nawet do poziomu finałów
województwa. W kwestii środków finansowych mamy do czynienia ze zmianą dysponenta.  Nie
będzie  to  jak  dotychczas  oddział  wojewódzki  OSP  a  Państwowa  Straż  Pożarna.  Burmistrz
zaproponował aby we współpracy straży, sołtysów przeprowadzić akcję informacyjną dla rolników,
która  ma  na  celu  przekazanie  informacji  o  bezpieczeństwie  przy  stawianiu  stogów  ze  słoma.
Głównie chodzi o wymagane odległości od lasów, linii wysokiego napięcia. 

12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Nie przekazano żadnej informacji. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

 Zastępca Burmistrza odpowiadając na pytanie radnego Gruchały poinformował, że zmiany
w ustawie o gospodarce odpadami w naszej Gminie nie będą obowiązywały od początku przyszłego
roku ponieważ zawarliśmy umowę na 4 lata i do końca tego okresu obowiązują nas stare zasady. 

14. Wolne głosy.

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych odczytała protokół z dnia 21
czerwca 2017r. z posiedzenia objazdowego Komisji mającego na celu zapoznanie się ze stanem
placówek  szkolnych  w  naszej  Gminie.  Ogólne  wnioski  przyjęte  przez  Komisję  są  pozytywne.
Budynki  i  wyposażenie są  zadbane,  dobrze gospodarowane,  a zgłoszone potrzeby są naturalne,
ponieważ  pewne  przedmioty  i  elementy  się  zużywają.  Jednak  prawidłowe  prowadzenie  zajęć
szkolnych  może  odbywać  się  bez  najmniejszych  kłopotów.  Pani  przewodnicząca  podziękował
Burmistrzowi  Strugale  za  dotychczasową  pomoc  w tym aby  nasze  dzieci  miały  jak  najlepsze
warunki do rozwoju. 

Radny Pera poprosił aby zająć się sprawą sprzętu do wykaszania trawy. Głównie chodzi o
możliwość pożyczania małych traktorów z wiosek, które je posiadają, do tych które tego sprzętu nie
mają.

Radny Kowalczyk poprosił  o odpowiedź na jakim etapie znajdują się plany budowy sal
gimnastycznych w Górze i Noskowie, ponieważ podczas wizytacji w szkołach padały takie pytania.

Radna  Roszak  zaproponowała  aby  w  projekcie  dobudowania  dwóch  klas  w  szkole  w
Wojciechowie znalazło się również miejsce na stołówkę. 



Radny Gruchała zwrócił uwagę na wyposażenie sal informatycznych. W wielu szkołach jest
ono już przestarzałe.  Dlatego warto pomyśleć aby choćby raz w roku odnowiono ten obszar w
wybranej szkole.
Radny Józefiak zwrócił uwagę, że również sale komputerowe powinny być unowocześnione. A jeśli
zostaną zakupione komputery, to konieczne jest również nowe oprogramowanie. 
Dyrektor  Jakubowski  poinformował,  że  wiele  z  potrzeb,  które  wskazała  Komisja  zostanie
zrealizowana w najbliższych tygodniach.  W kwestii sal komputerowych, zakupu komputerów i
oprogramowania  sprawa  jest  bardziej  skomplikowana.  Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w
Wojciechowie  wyszedł  z  propozycją  aby  w  każdej  klasie  był  komputer  wraz  z  tablicą
multimedialną.  Istnieje  taka  możliwość,  ale  to  wymaga  wyszkolenia  osoby  do  obsługi  całego
systemu w danej placówce, lub wynajęcie firmy, która w razie komplikacji będzie zajmowała się
serwisem. 
 Dyrektor  Jakubowski  przyznał,  że  nie  ma  sensu  kupować  dla  każdej  szkoły wysokiej  jakości
kosiarki  do trawy.  Może lepszym rozwiązaniem byłoby kupienie dwóch bardzo dobrej  jakości,
które by obsługiwały wszystkie szkoły w Gminie. 
Burmistrz Strugała stwierdził, że należy wykonać rachunek ekonomiczny, ponieważ może taniej
wyjdzie  wynajęcie  firmy,  która  kilka  razy  w  roku  wykosi  trawę  w  miejscach  gdzie  jest  to
konieczne. Przy zakupie kosiarki lub dwóch, dochodzą koszty osobowe, związane z jej obsługą oraz
eksploatacja i konserwacja. 
Radny Matuszak zaproponował aby przekształcić KZB w spółkę, która będzie wykonywała tego
typu pracę, czy chociażby układanie chodników i wtedy moglibyśmy płacić swojej firmie. 
Burmistrz  Strugała  przyznał,  że  analizy  ekonomiczne  sprzed  roku  i  trzech  lat  jednoznacznie
pokazują, że z tak małym majątkiem jaki posiada KZB nie jest w stanie się utrzymać jako spółka.
Jeśli  chodzi  o  prace  budowlane,  czy  ziemne  jest  duży  problem,  ponieważ  firmy  mają  tyle
zamówień, że często nikt nie jest zainteresowany startem w przetargu ogłoszonym przez gminy. W
kwestii pomysłu na zbudowanie stołówki przy SP w Wojciechowie przy okazji dobudowania klas,
odbędzie się  spotkanie i  jeśli  koszty nie  będą dużo większe,  to  pomysł  jest  jak najbardziej  do
przemyślenia.  Burmistrz  Strugała  w  temacie  informatyzacji  zwrócił  uwagę,  że  udostępnienie
szybkiego  internetu  powoduje  potrzebę  zakupu  nowego  oprogramowania,  ale  także  solidnego
zabezpieczenia,  ponieważ z  tego wynika wiele  zagrożeń.  Istnieje  możliwość wejścia  w system,
który  udostępnia  Ministerstwo  Cyfryzacji,  jednak  wtedy  powstaje  pytanie  jak  nastawieni  i
przygotowani są do tego nasi nauczyciele. Ponieważ do obsługi systemu potrzebni są wyszkoleni
nauczyciele.  Ważną  sprawą  jest  nowa  możliwość  dofinansowania  do  fotowoltaiki.  Podczas
wcześniejszej edycji pojawiało się wiele wątpliwości, a nawet zarzutów. My prosiliśmy ludzi aby
tworzyli listy, zapisywali chętnych i jeśli pojawi się taka okazja, będziemy mieli od razu informacje
o  zainteresowanych.  Do  programu  wejść  musi  minimum  100  gospodarstw  domowych.
Chcielibyśmy aby każdy chętny miał możliwość skorzystania. Szacowany koszt dla wnioskodawcy
będzie wynosił od 25 do 30 procent całości kosztów. 
Informacje dotyczącą fotowoltaiki przedstawiła również Pani Sekretarz Olga Kaczmarek. Termin
składania wniosków do Programu będzie trwał od 5 do 14 lipca. Regulamin będzie zamieszczony
na stronie internetowej. Zaplanowane są 4 spotkania w danych miejscowościach. W dniu 5 lipca o
godzinie 16 w Urzędzie Miasta i Gminy, o godzinie 18 30 w świetlicy wiejskiej w Górze, 12 lipca o
godzinie 17.00 w świetlicy w Rusku, następnie o 19 w świetlicy wiejskiej w Noskowie. 
Radna Roszak zwróciła się z pytaniem czy będzie możliwość zamontowania instalacji na dachu
pokrytym eternitem.
Pani  Sekretarz odpowiedziała,  że regulamin wyklucza taką możliwość.  Natomiast  w przypadku
instalacji na budynku gospodarczym, stawka VAT wynosi 23% i musi ją pokryć właściciel. 

Przewodniczący Rady odczytał list proboszcza Parafii w Górze, w którym wyraził swoje
podziękowanie dla władz Gminy za wsparcie finansowe przy remoncie dachu kościoła.



15. Wnioski.

Nie przyjęto żadnego wniosku. 

16. Zakończenie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku  obrad Przewodniczący Rady podziękował  zebranym
za udział i o godz. 12.17 zakończył XXXI Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 3 lipca 2017 r. 

Protokółował: PRZEWODNICZĄCY RADY

Elżbieta Wyremblewska /-/  Roman Skrzypczak


